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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. S 1205 stillet den 18. maj 2020 af Marie Bjerre (V). 

Spørgsmål nr. S 1205 

” Hvordan mener ministeren, at målsætningen i den europæiske plastikpagt, som indebærer, at 

plastikemballage og engangsplastik, som landene sender på markedet, skal være genanvendeligt 

inden 2025, harmonerer med regeringens tredobling af afgiften på engangsservice, der trådte i 

kraft den 1. januar 2020, og som indebærer, at service af genanvendt plast nu er blevet 

forholdsmæssigt dyrere end ny plastservice, da afgiften beregnes på baggrund af vægt?” 

 

Svar 

Jeg ser en ganske fin sammenhæng med ønsket om, at plastikemballage og engangsplastik skal 

være genanvendeligt inden 2025 og tredoblingen af emballageafgiften på engangsservice. De to 

ting udelukker ikke hinanden. Vi skal både nedbringe mængden af engangsplastikprodukter og 

sikre, at den mængde, der alligevel anvendes, enten genbruges eller genanvendes. Afgiften har til 

hensigt at reducere forbruget, da forebyggelse af affald har høj prioritet i den grønne omstilling. I 

tråd med den tankegang har den europæiske plastikpagt netop også en målsætning, der går på 

først og fremmest at reducere den unødige brug af plastik, dernæst fremme genbrugssystemer og 

i sidste instans substituere ny plastik med miljøvenlige alternativer, såsom genanvendte 

materialer. 
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